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Orbán Viktor miniszterelnök köszöntő levelét, emléklapját és 
a település ajándékait, egy csodaszép csokrot és egy nagy tortát 
vitt ajándékba Székkutas delegációja a szépkorú Juhász-Nagy 
Józsefné, Ilonka néninek.

Ilonka nénit Rostás Péter alpolgármester és Mihály Ferenc 
települési képviselő köszöntötte. 

Ilonka néni 1933. március 12-én született az akkor még Vásár-
helypusztában. Szülei gazdálkodók voltak, gyermekkorában a föl-
deken segítettek testvérével szüleinek. Iskolába, a már régen le-
bontott Hatablakba jártak. Párjával egy időre Ceglédre költöztek, 
majd hazatértek a kutasi pusztába, ahol dolgozott a Viharsarki 
gazdaságnál és mozigépész is volt párjával Ficséren, sőt később 
Székkutason, ahová költöztek, később a helyi Takaréknál vállalt 
munkát. Két leányuk született, jelenleg pedig már a faluban él. 
Ilonka néni nagyon energikus, jó kedélyű és amikor azt kérdeztük 

mi a titka, azt válaszolta, sok vitamint fogyaszt, régen sokat tán-
colt, énekkarba járt és mindig is vidám természetű volt.

fotó és szöveg: Szombat Mihály 
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Ilonka nénit köszöntötték

Megújulás a Székkutasi Olvasókörben
Immár 15 éve márciusban, hogy olvasókörünk megalakult. 

Célul tűztük ki községünk kulturális életének felpezsdítését, a 
hagyományok ápolását. Sok szép programra emlékezhetünk 
vissza: a Magyar Kultúra Napja, író-olvasó találkozók, Költészet 
Nap, Tánc Világnapja gálaműsorok, gyermeknapi közös prog-
ramok az Önkormányzattal és civil csoportokkal, kirándulások, 
szüreti mulatságok a Sóshalmi Olvasókörrel, az adventi koszorú 
készítés és gyertyagyújtások sorozata. Mindezek beilleszkedtek 
Székkutas közösségi életébe. A Községi Önkormányzat is fon-
tosnak ítélte, segítette programjaink megvalósulását. Szép kul-
túrházunkat gyakran benépesítettük.

A Székkutasi Olvasókör elnökségének 
mandátuma 2023. augusztus 23-án lejár, 
de szeretnénk, ha a régi tagok mellett az 
új elnökséggel, új tagokkal folytatódna a 
közös tevékenység. Várjuk mindazon ér-
deklődők jelentkezését, akik kedvet érez-
nek közösségünkhöz tartozni, ötletükkel, segítő munkájukkal 
szándékoznak közérdekű céljainkat megvalósítani. Jelentkezni 
Kovácsné Rostás Erzsébet Messenger, vagy Tel.: 20/359-6759, 
Prágainé Szabó Terézia Facebook vagy Messenger vagy szekku-
tasiolvasokor@gmail.com címen lehet.
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Az elmúlt egy évben született jövevényeket köszöntötte az 
önkormányzat.

Három napon át járta a falut Góg Edina és Mihály Ferenc te-
lepülési képviselő, valamint Rostás Péter alpolgármester, hogy 
szokás szerint felköszöntsék az elmúlt időszakban született 
babákat. Az utóbbi években örömteli az a tendencia, hogy év-
ről-évre egyre több újszülött látja meg a napvilágot a települé-
sen, ahol most még két ikerpár érkezésének is örülhettek. Az 
önkormányzat ezúttal is virággal, csokoládédesszerttel és egy 20 
ezer forintos vásárlási utalvánnyal kedveskedett a családoknak.

Ambrus Abigél 2022. 
március 18-án szüle-
tett 3950 grammal és 52 
centivel. Abigél szülei el-
mondása szerint nagyon 
jó baba, csendes, nem 
kiabál, jó alvó is, és már 
segítséggel jár is - mit jár, 
szalad! - A mama-tata sza-

vakat már mondogatja, kedvencei az állatok és a mesekönyvek, 
melyekből hangosan „olvas”.

Deák Milán Dániel 
szülei második gyerme-
keként 2022. október 22-
én látta meg a napvilágot. 
Testvérénél nyugodtabb 
és nagyobb baba, és már 
forgolódik, kedvence a 
csörgő. Testvérével pedig 
nagyon jól kijönnek. 

Bujáki Zente 2022 má-
jus 13-án érkezett. Igazi 
kisfiú, eleven, nem na-
gyon szeret aludni még 
éjszaka sem. Kedvence 
a labda, ami talán nem 
is csoda, mivel édesapja 
futballista, de a távirányí-
tót is előszeretettel birto-
kolja. Zente sokáig anya-

tejes baba volt, most már gyakorlatilag mindent eszik, mesélte 
anyukája.

Bila Boglárka 2022. 
február 22-én született. 
Energikus, játékos baba, 
járni még nem jár, de má-
szik és segítséggel áll. Nem 
válogatós, mindent mege-
szik, és ebben bátyjára ha-
sonlít, akivel egyre jobban 
szeretik egymást, mivel 
már tudnak együtt játszani.

Benkő Alina Lídia 
családja harmadik gye-
rekeként érkezett tavaly 
augusztus 22-én. Alina 
nyugodt, csendes baba, 
pedig most jönnek a fo-
gai. Mindent szívesen 
megeszik és leköti szülei 
és testvérei figyelmét.

Rostás Norina Nina 
október 6-án született. 
Szülei elmondása sze-
rint huncut, de nagyon jó 
baba, és már szilveszter 
óta forgolódik, ellenben 
jól alszik, jókat eszik, és 
minden érdekli. 

Egri Máté 2022. au-
gusztus 25-én harmadik 
babaként érkezett a csa-
ládba. Máté kiegyensúlyo-
zott, mosolygós baba, nála 
a kúszás időszakát élik, 
melyben fő célpontja a táv-
irányító, de minden érdek-
li. Hamarosan jön a foga, 
de már mindent megeszik 
a tápszer mellett.

Herczeg Ádám és Ákos 
december 20-án érkezett, 
a vártnál 2 hónappal ko-
rábban. Ádám két perccel 
idősebb testvérénél, akik-
nek van egy két éves sze-
rető bátyjuk és egy nővé-
rük, aki már sokat segít a 
kicsik ellátásban. Az ikrek 
szinte teljesen egyformák, 
de természetükben kicsit 
különböznek.

Bács Enikő Veronika 
tavaly augusztus 10-én 
született. Szülein kívül 
testvére várták a jó alvó, 
de óriási mozgásigényű 
babát, aki segítséggel már 
áll. Anyatejes baba, de 
sok más kedvence is van, 
újabban például a tarho-
nya. 

Kóczán Karolina Amá-
lia szintén korábban érke-
zett a vártnál. Nyugodt, 
mosolygós, érdeklődő 
baba. 9 hónapos, de még 
nem volt beteg, köszön-
hető a vidéki életnek, 
mondják szülei, akik el-
árulták, keresztelőjét pün-
kösdvasárnap tartják a 
kutasi Református Temp-
lomban, Fekete Károly, a 

Tiszántúli református egyházkerület püspökének közreműkö-
désével, melyre szeretettel várnak mindenkit. Karolina nyugodt, 
kiegyensúlyozott baba, a kúszás előtt áll és már sok kedvenc 
étele van, például a bogyósgyümölcsös zabkása mellett legújab-
ban a mángoldos krumplipüré.

fotó és szöveg: Szombat Mihály

25 babát köszöntöttek Székkutason
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Az 1848–49-es forradalom és szabadságharc emléke előtt 
tisztelegtek kedden délután Székkutason.

Az ünnepség koszorúzással kezdődött a ’48-as Kopjafánál, 
ahol a település képviselői, vezetői, civil szervezetek és magán-
személyek helyezték el a megemlékezés virágait.

Ezt követően ünnepi ökumenikus istentiszteletet tartottak a 
Református Templomban, ahol közreműködtek az iskola tanu-
lói, igét hirdetett Mándi Kitti lelkipásztor és Tracsek Oszkár plé-
bániai kormányzó. Ünnepi köszöntőt mondott Szél István pol-
gármester, aki beszédében úgy fogalmazott: „Legyünk büszkék 
arra, hogy annyi vérzivataron át megőriztük, sőt – ha kellett – 
visszaszereztük magyarságunkat, anyanyelvünket, határainkat, 
szabadságunkat és függetlenségünket. Hazánk 2023-ban is sza-
bad és demokratikus jogállam, mely útra 1848-ban léptünk rá.”

’48-ra emlékezett a település

50 év a „bótban” – nyugdíjba vonult az ismert  
kutasi kereskedő, Tóth Imre

 
Az idősebbek a Nők a pult mögött 
című 1977-es csehszlovák soro-
zatból, a kicsit fiatalabbak pedig a 
Szomszédok Lenke nénije alapján – 
csak hogy hűek legyünk a márciusi 
Nőnaphoz is – régóta ismerik az igazi, 
ízig-vérig kereskedő sztereotip figurá-
ját. Ám a székkutasiak a hölgyeken 
kívül egy férfit is a szívükbe zártak, 
aki közel 50 éve, 2023 tavaszáig szol-
gálta ki a település vásárlóit ott, amit 
sokáig mindenki csak úgy nevezett: 
„a bót”. Ő Tóth Imre, a mindenki ál-
tal ismert és szeretett boltos, boltve-
zető, kereskedő, aki most nyugdíjba 
vonult. Vele beszélgettünk. 

Kutasi Hírek: - Bár csaknem min-
denki ismeri, mégis arra kérem, el-
sőként meséljen arról, hogyan került 
erre a pályára?

Tóth Imre: - 1958. március 20-án születtem Vásárhelyen. Szü-
leim székkutasiak voltak, itt jártam én is óvodába és általános-
ba, majd 1972-ben jelentkeztem a vásárhelyi Élelmiszeripari és 
Vendéglátó Iskolába. ’75-ben végeztem és pár nap múlva már 
a Székkutasi ÁFÉSZ ABC-ben találtam magam, mint segéd, de 
előtte már volt hol megtapasztalni a rám váró munkát, hiszen a 
régi rendőrség helyén édesapám alakíttatta ki az ÁFÉSZ új, mo-
dern vágóhídját, ahol én is rendszeresen segédkeztem.

KH: - Hogyan emlékszik vissza a kezdeti évekre, erre az idő-
szakra?

T.I.: - Akkoriban még több kisbolt is volt a faluban vagy a kör-
nyékén, Sóshalmon, az S-kanyarnál, Csicsatéren, de Pósahalmon 
is, ám a nagy ABC a falu központjában egyedülálló volt a maga ne-
mében, melyet 1973-ban kezdtek építeni. Bányai Pista bácsi, Nagy 
Tóni bácsi, Sárika néni kezei alatt álltam munkába, a húspultban. 
A fiatalabbak nem tudhatják, de az idősebbek talán emlékeznek, 
milyen is volt akkoriban a bolt. Hatalmas, mindenféle húst kínáló 
hentes részleg, akvárium, műszaki és játék, valamint ruharészleg, 
mini kávézó, süteményekkel és még sorolhatnánk mi minden 
volt itt megtalálható, jószerével mindent meg tudott vásárolni az 
ember, amire csak szüksége volt. Jómagam az első motorkerék-
páromat itt vettem, igaz várni kellett rá fél évet, de rádiót, tévét is 
vásároltunk. Később virágbolt, fagyis, sőt egy önálló kis ruhásbolt 
is helyet kapott a régi falak között, akkoriban ez volt a település 
központja, szíve, mint egy kis piac, közösségi tér, itt találkoztak és 
beszélgettek is az emberek a bevásárláson túl.

KH: - Kikkel dolgozott együtt?
T.I.: - Hosszasan tudnám sorolni, csak pár nevet említenék, 

Horváth Pálné Macus, és Faragóné Emike akik nemcsak mun-
ka, de vezetőtársaim is voltak, hiszen megszakítás nélkül ebben 
a boltban dolgoztam, dolgoztunk. A rendszerváltást követően 
természetesen itt is voltak változások, a COOP lett a fenntartó, 
előtte helyettesként és boltvezetőként is dolgoztam. Az összes 
munkatársra szeretettel gondolok vissza, de azokra a fiatalokra 
is, akik itt kezdték tanulni a szakmát és lettek kereskedők. Ilyen 
volt például Terike is, aki most a bolt megbecsült vezetője.

KH: - Hogyan alakult eközben a magánélete?
T.I.: - 1975-ben, amikor már itt dolgoztam, tanulóként került 

az üzletbe későbbi feleségem, Erzsike, tehát itt ismerkedtünk 
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meg – 1980-ban összeházasodtunk. Hamarosan megszületett 
kislányunk Andrea, majd öt év múlva fiúgyermekünk, Roland, 
és már egy unoka boldog tatája is vagyok. Utána a feleségem 
visszajött dolgozni és ismét munkatársak is lettünk. Boldog 
házasságban élek, nagy nézeteltéréseink sosem voltak, pedig 
nemcsak otthon, legtöbbször a boltban is együtt voltunk. 

KH: - Nyilván vannak olyan események közel 50 év távlatából, 
melyekre szívesen gondol vissza..

T.I.: - Rengeteg, akár az egyszerű mindennapok is. Ezen kí-
vül, hogy példát is említsek, a falunapokra mindig bennünket 
kértek fel korábban, hogy bármivel, de települjünk ki, árusít-
sunk, szervezzük meg a főzéseket, vagy vegyünk részt a köz-
ségre szóló szpartakiádokon (tömegszervezeteknek nagyobb 
területi egység szerint rendezett, sportverseny, sportünnepség 
az előző rendszerben - a szerk.), melyek mind-mind emlékeze-
tesek voltak. De említhetnék olyan vicces pillanatokat is, mint 
amikor még 1990 körül, vagy előtt betévedt egy-egy külföldi és 
kézzel-lábbal kommunikálva beszéltük meg, mit szeretne vásá-
rolni. Ezen kívül - mivel összetartó és jó társaság voltunk - a bolt-
ban, vagy a szomszédos Sarok Presszóban rengeteg közös bulit, 
összejövetelt tartottunk. Nőnapkor például mindig 20 kiló halból 
én főztem halászlét a hölgyeknek.

KH: - Vannak-e tervek a nyugdíjas évekre?
T.I.: - Bár minden évben el tudtunk pár napra menni a gye-

rekekkel nyaralni, ebből most többet tervezünk, pár napos ki-
rándulásokat, fürdőzéseket tervezünk és még többet szeretnék 
unokázni, annál is inkább mivel áprilisban érkezik a második 
csöppség a családba. 

KH: - Igaz még csak pár napja nyugdíjas, de a falusiaknak 
már hiányzik, Önnek hiányzik-e a már a pult?

T.I.: - Már keresem a fákon a rügyet, válogatom a permet-
szert, gyakrabban megyek át az unokához, hogy lekössem ma-
gam, mert már hiányzik a munka, hiszen mégiscsak az életem 
legnagyobb részét töltöttem el a boltban, ismerek jóformán 
mindenkit, és szerintem engem is sokan ismernek. Talán ez, a 
mindennapi találkozások, beszélgetések, kapcsolattartás és a 
nyüzsgés fog a legjobban hiányozni.

Szombat Mihály

Pici élet ajándékba 
- Nőnapon

Nőnap alkalmából egy egészen 
egyedi és különleges kis meglepe-
téssel keresték fel a falu hölgyeit a 
település vezetésének férfi tagjai 
és a települési képviselők. A nők az 
életet jelentik – életet adnak: ezzel a 
mottóval ajándékozták meg a kutasi 
lányokat-asszonyokat a jeles napon 
egy „pici élettel”, azaz egy-egy vi-
rágmag-csomaggal. Reméljük minél 
több porta kertjében pompáznak ha-
marosan a szép virágok.

Személygépkocsi, moped és motorkerékpár vezetői 
tanfolyamok

Folyamatos tanfolyamindítás, és távoktatási módszerek (igény szerint külön 
konzultációval) Jelentkezést követően otthon azonnal kezdhető a tanulás 

Tanfolyami tájékoztató!
Székkutas

Polgármesteri Hivatal

2023. április 5. 
16:30 -kor a Járási Ügykezelő Irodában

Személyre szabott oktatási programokkal várjuk leendő 
tanulóinkat!

 Jöjjön el! Az információért is megéri 

Orosháza
Kossuth L. utca 32.

www.kunstarautosiskola.hu

kuti0729@gmail.com

Tel: +36-68/680-308

Mob: +36-30/626-791530/626
ÁKÓ: 159,58% VSM: 50%  

Felhívás
Ha Ön is ismer, vagy tudomása van a közelmúltban, 

vagy hamarosan nyugdíjba vonuló, közmegbecsülés-
nek örvendő székkutasi polgártársunkról, kérjük je-
lezze nekünk Facebook-on, vagy az önkormányzatnál! 
Köszönjük segítségüket!
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2023. február 13. napján Székkutas Községi Önkormányzat 
Képviselő-testülete módosította a gyermekétkeztetés térítési dí-
járól szóló önkormányzati rendeletét. 

A költségek jelentős részét a székkutasi önkormányzat to-
vábbra is átvállalja a családoktól, azoktól is, akik más okból 
egyébként kedvezményre nem lennének jogosultak.

A székkutasi gyermekétkeztetést beszerzési eljáráson győz-
tes vállalkozás végzi, melyet természetesen szintén érint az 
élelmiszer nyersanyag és energia emelkedés. Az önkormányzat 
a céggel közösen azon dolgozott, hogy a mostani, évek óta az 
első, emelésre minél később kerüljön sor. 

A gyermekétkeztetési díj mértéke az óvodások részére há-
romszori étkezés esetében 583 forint, amelyért a szolgáltató 
részére az önkormányzat 1140 forintot fizet. Ez egyúttal azt is 
jelenti, hogy az önkormányzat 557 forintot, a teljes díj 48,85 szá-
zalékát vállalja át családonként. A szülők az eddigi 486 forint 
helyett 583 forintot fizetnek, háromszori étkezést tekintve, míg 
csak tízórai esetén 88 forint helyett 106 forintot.

Az iskolások vonatkozásában, háromszori étkezés esetén, a 
teljes összeg 1.235 forint, amelyből a szülők által fizetendő ösz-
szeg 695 forint. A fennmaradó, családonkénti 540 forintot, tehát 
a teljes díj 43,72 százalékát az önkormányzat az iskolások eseté-
ben továbbra is átvállalja. Itt a szülők az eddigi 579 forint helyett 
695 forintot fizetnek napi háromszori étkezésért.

Mindezzel együtt azok a családok, akiknek az így megállapí-
tott, és az önkormányzat által részben finanszírozott térítési díj 
megfizetése nehézséget okoz, szociális támogatásért a polgár-
mesteri hivatalhoz fordulhatnak – áll abban a levélben, melyet 
az önkormányzat már meg is küldött az érintetteknek. 

Az óvodai étkezés állami, valamint egyéb kedvezményeket is fi-
gyelembe véve jelenleg 60 család számára kerül számlázásra a gyer-
mekétkezetés valamely tétele. A tavalyi év számait tekintve látható, 
hogy a 4.660.341 forintos étkezési számla (szeptember havi adat) úgy 
tevődik össze, hogy az állami normatív támogatás ebből 1.763.982 fo-
rint, az önkormányzat támogatása 2.230.673 forint, míg a szülők felé 
számlázott tételek összege 524.177 forint volt.  -szm-

Több millió forinttal támogatja  
az önkormányzat a kutasi gyermekek étkeztetését

Az önkormányzatnál kaphat 
helyet a bankautomata

December végével be-
zárt az egykori Székkutas és 
Vidéke Takarékszövetkezet, 
jelenleg Takarékbank Zrt. 
helyi fióktelepe. A döntés-
re a településvezetésének 
nem volt ráhatása, írta ak-
kor Szél István polgármes-
ter közösségi oldalán, de 
hozzátette, ígéretet kapott 
a vállalattól arra, hogy az 
automata a fiók bezárása 
után is a székkutasiak ren-
delkezésére áll. Az automa-
ta az épület értékesítéséig 
épületben maradhat, de 
utána máshol kell neki helyet biztosítani. A polgármester szeretné 
megnyugtatni a helyieket, amennyiben a bankautomatának helyt 
adó ingatlant értékesíti a Takarékbank Zrt. úgy igyekszünk minden 
lehetséges módon megoldást találni annak elhelyezésére, ami 
jelentős forrást igényel majd, de mindenképpen találnak helyet a 
terminálnak, szükséges esetén a polgármesteri hivatalnál.

Időközben többször előfordult, hogy az automatából kifo-
gyott a készpénz, így azt nem tudta használni a lakosság. Szél 
István polgármester levelet írt a Takarékbank Zrt. vezérigazgató-
jának, a helyzet mielőbbi, megnyugtató rendezése érdekében. 

A Takarékbank válaszában egyrészt elismerte, hogy valóban 
voltak olyan napok, – leginkább a nyugdíjfizetés idején – amikor 
a terminálban nem volt elég készpénz, másrészt ATM-meghibá-
sodás is történt. Ennek kijavítását néhány nap alatt elvégezték.

A bank kérése az volt, hogy amennyiben bármilyen gond me-
rül fel, azt az önkormányzat jelezze feléjük. Reményeink sze-
rint erre már nem kerül sor, de amennyiben mégis, akkor kérik, 
értesítsék az önkormányzatot, ahol ezúton is köszönik, hogy a 
problémát tudomásukra hozták, hiszen ezzel tették lehetővé 
azonnali intézkedésüket.

-szm-

Több mint 50 közösségi 
programot terveznek idén 

Székkutason
Lassan körvonalazódik a település idei eseménynaptára, 

melyet hamarosan, ezúttal is részleteiben is megismerhetnek a 
falu lakói. Az önkormányzat és a civil szervezetek idén mintegy 
ötven közös eseményről tanácskoztak a nemrégiben megtartott 
kulturális kerekasztal megbeszélésen.

Pásztor-Szántai 
Zsanett közösség-
fejlesztő lapunk-
nak elmondta, 
már áprilisban fél 
tucat program vár-
ható. Áprilisban 
avatják és adják 
át a község közös-
ségi kemencéjét, 
mely alkalomból 
családi-közösségi 
főzőversenyt, élő-
zenés mulatságot 
szerveznek. Áp-
rilis 2-án virágva-
sárnap a Rostás 
keresztnél ünnepi 
misét és szeretetvendégséget tartanak, barkaszenteléssel, ápri-
lis 11-én, a Költészet Napján videós anyag is készül a megem-
lékezésről és a közös versmondásról, míg 22-én, a Föld Napján 
községi szintű hulladékgyűjtés lesz a településen és annak ha-
tárában az óvoda, az iskola és a civilek bevonásával. Április vé-
gére a lovas klub is eseményeket tervez, egy verseny is szerepel 
az elképzelések között.

A jeles napokon és ünnepeken túl gyermeknap, családi nap, 
táncgála, aratóünnep, lovasnap és utcabál, dalos találkozó, szü-
reti bál, Márton-napi és adventi programok, valamint előadások 
szerepelnek a 2023-as esztendő impozáns listájában.

-szm-
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Várja új tagjait az idén  
már nyolc éve önálló 
Székkutasi Polgárőr 

Egyesület
Közel 30 éve, a hódmezővásárhelyi szervezet részeként ala-

kult meg a Székkutasi Polgárőr Egyesület, mely 2015-ben ön-
állóvá vált, idézte fel Uhrin József, aki csoportvezetője, nyolc 
éve pedig elnöke a szervezetnek. Tíz éve még 10-en voltak, de 
egy időben felduzzadt a létszámuk 15 főre, most pedig 13-an 
vannak. A tagok közül négyen képviselik a gyengébbik nemet, 
korosztályt tekintve pedig a nyugdíjas korúaktól a 18 éves kor-
osztályig képviseltetik magukat.

A kutasi polgárőrök elsődleges feladata a helyi rendezvények 
biztosítása, vagyonvédelem, a közbiztonság és a közlekedésbiz-
tonság támogatása. A csapatépítő tréningeken túl tavaly szer-
veztek egy önvédelmi képzés napot, melyet idén megyei szintre 
fejlesztenének, mondta az elnök.

Soraikba bármikor várják az új tagokat, ehhez csupán bün-
tetlen előélet és a közösségért tenni akarás szükséges, némi 
szabadidővel. Egy felvételi elbeszélgetés után döntenek a felvé-
telről, majd meg is kezdheti a munkát, melyhez egyenruhát és 
felszerelést is biztosítanak. Az egyesület a tagokat párban, gyalo-
gosan, kerékpárral, vagy a saját tulajdonukban lévő gépkocsival 
osztja be szolgálatra. Egy-egy nagyobb falusi rendezvényen pe-
dig váltásban, egész nap teljesíthetnek szolgálatot – tette hozzá 
Uhrin József.

-szm-

Ez történt Székkutason 
2022-ben II. rész

Július

A Nyári Esték rendezvénysorozat keretében júliusban és au-
gusztusban tucatnyi koncert, előadás és egyéb program várta 
a település apraja-nagyját. Fellépett többek között DJ Xandro, 
a Smink zenekar, MC Hawer és a Tekknő, Koós Réka, vagy a 
Traubi együttes.

A rendezvénysorozat részeként július 16-án Székkutas Köz-
ségi Önkormányzat Képviselő-testülete a község szolgálatára 
tett, kiemelkedő és magas szintű munkássága elismeréseként 
díszpolgári címet adományozott Kovácsné Rostás Erzsébetnek, 
a Székkutasi Olvasókör elnökének. A döntés már2020-ban meg-
született, de a pandémia miatt az ünnepséges átadóra a nyáron 
kerülhetett sor.

Júliusban két turnusban is nagysike-
rű gyermektábort szerveztek a települé-
sen nagycsoportos óvodások és általá-
nos iskolások részére az iskolában és a 
művelődési házban.

Új közterülettel gazdagodott a hónap 
elején Székkutas. A Motoros Baráti Kör 
az Arany János és Hidi Mihály utcák sar-
kán kialakította a Lóerők Terét, melyet 
immáron a Google térképe is ismer.

Augusztus

Székkutas történelme során először jutott tovább főtáblán a 
következő körbe a település futballcsapata a Dabas-Gyón FC 
legyőzésével a Magyar Kupában. A második körben aztán a Mo-
nor állította meg a kutasi focistákat.

25 millió forintból újult meg a nyár folyamán a Székkutasi 
Gregus Máté Általános Iskola. Többek között az iskola aulájának 
kupolája újult meg, korszerűsítették a világító berendezéseket, 
de eszközbeszerzésre is sor került.

Szeptember

Szeptember 10-én rendezték meg a IV. Murgács Kálmán Da-
los találkozót a Murgács Kálmán Művelődési Házban. A rendez-
vényen hat népdalkör szórakoztatta a közönséget magyar nó-
tákkal és népdalcsokrokkal.

A pandémia miatti két év szünet után ebben az évben már 
nem maradhatott el a hagyományos Szüreti Bál. Az immáron 12. 
rendezvényt szeptember 24-re hirdette meg a Székkutasi Olva-
sókör, a Murgács Kálmán Művelődési Házban.

Újabb agrárpolitikai-szakmai elismerésben részesült a tele-
pülés polgármestere, Szél István, aki 2017 óta a Nemzeti Agrá-
rgazdasági Kamara Csongrád-Csanád Megyei Szervezetének 
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elnöke is, szeptemberben pedig a Magyar Gazdakörök és Gaz-
daszövetkezetek Szövetségének elnökségébe is beválasztották.

Szeptember 30-án színházi előadással, nótacsokorral és hip-
hop tánccal kedveskedtek az időseknek hiszen Idősek Napja 
alkalmából szerveztek vidám és színes délutánt a művelődési 
házban.

Az ukrán-orosz konfliktus miatt bekövetkezett energia költ-
ség növekedés a települést is elérte. A Képviselő-testület úgy 
döntött eladják az önkormányzat Suzuki Vitara autóját és John 
Deere traktorját, és kényszerintézkedésként elmarad a kará-
csonyi díszkivilágítás, leáll a járdaépítési program, felfüggesztik 
a felsőoktatási ösztöndíjat. Átmenetileg bezárnak több intéz-
ményt és több szolgáltatás beköltözik a polgármesteri hivatalba, 
például a falugazdász és a családsegítő is, amellyel mintegy 58 
millió forintot spórol a település.

Október

Október 8-án szervezték meg a Retro Sportnapot Öregfiúk fo-
cista és Öreg Kézis Lányok találkozójával, múltidéző kerekasztal 
beszélgetéssel, főzéssel és könnyűzenei koncerttel. 

Energetikai célú beruházásokról döntött a Képviselő-testület: 
az orvosi rendelőre egy 20 kilowattos napelemrendszer meg-
építését indítványozták, az orvosi lakásban helyet foglaló idősek 
napközi otthonára egy 6 kilowattos napelemrendszer beszere-
lése történik meg. A Sportcentrumba egy 140 kilowattos telje-
sítményű, fatüzelésű kazánt szereznek be, ezzel korszerűsítve 
a fűtésrendszert.

E vészterhes időkben sem maradhatott el a községi megem-
lékezés a 1956-os forradalom és szabadságharc évfordulóján. 
Október 23-án az ’56-os emlékműnél elhelyezték az emlékezés 
virágait.

November

Az óvodában és az iskolában került megrendezésre novem-
ber 11-én a hagyományos Márton-nap, kézműveskedéssel, film-
vetítéssel, színi előadással, majd lampionos felvonulással.

December

Az első gyertyaláng az adventi koszorún még november 
27-én lobbant fel, majd három decemberi hétvégén is ünnepi 
hangulat lengte be a település központját. Az adventi koszorú 

elkészítését 2011 óta minden évben adventi díszbe öltözteti a 
Székkutasi Olvasókör, akik segítségére idén a Gregus Máté Bio 
Kertbarát és Faluszépítők Klubja, a Murgács Kálmán Dalkör, va-
lamint az ÖFI tagjai és önkéntesek voltak. Az adventi estéken a 
település prominensei gyújtották meg a lángokat és kis műsor-
ral is kedveskedtek a megjelenteknek.

December 1-től adventi ablakok nyíltak a településen. Szék-
kutas Facebook oldalán minden nap más-más ház vagy lakás 
feldíszített ablaka mutatkozott be az ünnepvárás jegyében.

A Székkutas Községi Önkormányzat és a Községi Könyvtár 
kezdeményezésére ebben az évben 30 ajándékdoboz gyűlt ösz-
sze hátrányos helyzetű gyermekek javára.

A hónap végén a Takarékbank döntése értelmében bezárt a 
pénzintézet helyi fiókja. A fejleményekről ezen lapszámukban 
részletesen is írunk.

Útépítés, fejlődő közösségi tér, jól vizsgázó új közvilágítás
Március 22-én tartotta soron következő ülését Székkutas Kép-

viselő-testülete. 
A testület többek között döntött egy a TOP Plusz programba 

beadandó útépítésről. Egyelőre engedélyezési és kivitelezési 
tervek elkészítéséről határoztak. Ez a korábban a „Belterületi 
utak fejlesztése Székkutason” projektben nem szereplő Hídi 
Mihály utca Mester utca és Szabadság utca közötti szakaszát, 
valamint az István király és az Alkotmány utcákat érinti. A ter-
vezést a nyertes cég valamivel több mint 2 millió forintért fogja 
elkészíteni. 

A testület egy beszámolót is elfogadott a közvilágítási rend-
szer megújulásáról, amelynek keretében a településen találha-
tó lámpatesteket cserélték korszerű ledes világításra. A 2022. 
január 19-től működő új rendszerrel 1,16 millió forintot takarí-
tott meg a település a rezsiszámlán. Az is elhangzott, 2022. de-
cemberéig mindössze egy lámpatesten történt meghibásodás, 
amely azonnal javításra is került. 

A testület emellett döntött a Művelődési ház mögötti, hama-
rosan áradásra kerülő Közösségi térhez tartozó konyhába be-
építendő bútor beszerzéséről is. Az itt kialakított nyári konyha 

a pályázaton nyertes cég közreműködésével mintegy 700 ezer 
forintos forrásból gazdagodik majd bútorokkal.

Fentieken túl további 9 napirendi pontban is határozott a tes-
tület.
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11 osztály főnöke, megszámlálhatatlan kutasi diák tanára, 
testnevelője és edzője, a község dicső sporttörténetének egyik 
kulcsszereplője az idén 65 esztendős Szabó János földrajz-test-
nevelés szakos tanár, aki idén búcsút int az iskolának. Nyugdíjba 
vonulása alkalmából vele beszélgettünk.

Kutasi Hírek: - A véletlen, vagy talán a sors és saját döntései is 
közrejátszottak, hogy több mint 40 éven át Székkutason tanított, 
hogyan került ide?

Szabó János: - 1958-ban születtem Jászárokszálláson, tulaj-
donképpen a Mátra árnyékban. Középiskolásként kerültem Vá-
sárhelyre, mivel mindenáron - bár még úszni sem tudtam - hajó-
szakács szerettem volna lenni és az országban csak négy helyen 
volt vendéglátóipari képzés, Pestre pedig nem is szerettem vol-
na járni. Nagyon megszerettem a szakmát, különösen a főzést. 
Közben testnevelő tanárom és névrokonom, Szabó János felfi-
gyelt arra, hogy gyors lábam van, és atlétikai versenyekre vitt, 
ahol 100 méteren jó eredményeket értem el, később a városi 
atlétikai klub le is igazolt. Közben arra ösztökéltek, tanuljak 
tovább. Végül a szegedi Juhász Gyula Főiskolára jelentkeztem 
földrajz-testnevelés szakra, közben természetesen atletizáltam 
és átigazoltam a SZEOL-hoz, bekerültem abba az utánpótlás 
csapatba, mellyel sikerült megnyerni az országos bajnokságot. 
Arra különösen büszke vagyok, hogy legkisebb fiunk testneve-
lési egyetemi tanára az a Szalma László, aki többszörös Euró-
pa-bajnok atléta és a mai napig tartja a távolugrás hazai rekord-
ját és akivel főiskolásként országos döntőt futhattam szintén 100 
méteren.

K.H.: - Vásárhely és Szeged után hogyan került Székkutasra?
SZ.J.: - Már csak pár hónap lehetett hátra, amikor a főiskolán 

megkeresett három személy, akik testnevelő tanárt kerestek. A 
megyei MÜOSZ vezetője mellett ott ült Őze Sándor iskolaigaz-
gató és Tóth Lajos Székkutasról. Elmondták, hogy gyönyörű új 
sportcsarnok épült a településen, jók a feltételek, épül a szolgá-
lati lakás és férfi testnevelőt keresnek. A sportpálya, a futópálya, 
a csarnok, a tekepálya azonnal megragadott, és bár lett volna 
lehetőségem a szülői házhoz közel, Jászberényben elhelyez-
kedni, mégis úgy döntöttem, maradok. 1981 augusztus végén el 
is kezdtem itt dolgozni.

K.H.: - Hogyan sikerült a beilleszkedés és hogyan kezdődött 
a pedagógusi karrier?

SZ.J.: - Őze Sándor fogadott és elmondta, még a szolgálati 
lakás ugyan nincs kész, de a régi iskola igazgatói irodájában ad-
dig meghúzhatom magam, ez nekem maximálisan megfelelt, 
mivel csak a munka érdekelt. Pár hónap után közölte is velem, 
már mennyire megkönnyítettem a munkáját, hiszen nem volt 
testnevelő, és nem volt, aki gyerekek versenyezetését, edzéseit 
irányítsa. Itt jegyzem meg, ebben az időben még minden isko-
lának kötelező volt a diákokat versenyre küldeni atlétikából és 
labdajátékokból, munka tehát volt bőven és jó időszakban ér-
keztem, közel egy időben olyan kollégákkal, mint Vígh Viktor 
és később a későbbi igazgató Tembel Tibor. Mi, fiatalok lévén 
hoztunk egy kis jó értelembe vett felfordulást a településre. A 
sportkör részéről felajánlást kaptam, legyek a felnőtt női kézi-
labdacsapat edzője is. Banga Endre, mint régi öreg volt ebben a 
segítségemre, rajta kívül pedig Kukovecz Feri bácsi és Kormány 
Lajos.  

K.H.: - Nem sok idő telt el és a kutasi kézilabda országos hírű 
lett...

SZ.J.: - Annyira összemosódott a sportkör és az iskolai test-
nevelés munkája, hogy már korábban is nagy sikereket értek el, 
Banga Endre diákolimpiára vitte a lányokat, egy évvel később 
már én is, köszönhetően az elődök munkájának, olyan nevekkel 

mint Tóth Marika, vagy a később NBI-es játékos Dani Hilda tár-
saságában. Két évig a felnőtt focicsapatnál is edzősködtem, de 
az igazi szerelem és a sikerek az atlétikában és a kézilabdában 
jöttek. A 81-82-es indulást követően, a megyebajnokságok után 
az évtized végén feljutottunk az NBII-be. Ekkorra sajnos már a 
korábbi tehetséges és sikeres ifista kutasiak jórészt „kiöreged-
tek”, megházasodtak, családot alapítottak, így kénytelenek vol-
tunk Vásárhelyről is játékosokat igazolni. Ekkor Vásárhelyen és 
Makón, Szegeden is NB1-es kézilabdacsapata volt. 

K.H.: - Estig lehetne sorolni a sportsikereket, de ha csak párat 
lehetne, melyekre a legbüszkébb?

SZ.J.: - Első helyre kívánkozik az, hogy 1982-ben Győrben az 
Úttörőolimpiára vittük a csapatot, mely a Diákolimpia akkori 
megfelelője volt és nagy szónak számított egy Székkutas mére-
tű település életében egy ilyen döntős eredmény. Győzelemmel 
kezdtünk, a későbbi győztes múltuk felül, de sajnos a végére 
elfogytunk, kevesen is voltunk. Csodálatos élmény volt az is 
amikor a fiú 4*100-as váltó országos döntőt futhatott a Népsta-
dionban.

K.H.: - Ők évfolyamtársaim voltak...
SZ.J.: - Pontosan, Balogh László, Valtner Balázs, Biszku Zsolt, 

Dani Péter, Szántó Gábor és Papp Csaba alkották a futó-csapa-
tot, de még egyet említenék, amikor Békéscsabára Diákolimpi-
ára jutottunk el az iskolás lányokkal, az atlétikai ötpróbán orszá-
gos harmadik, kézilabdában hatodik lett a kutasi gárda. Ezek 
mellett még rengeteg országos döntőn vettünk részt a tehetsé-
ges helyi fiatalokkal. 

K.H.: - Milyen volt mindezek fogadtatása?
SZ.J.: - Őszinte és örömteli, úgy érzem, éreztem szeretnek és 

becsülnek, mivel nagyon sok segítséget kaptunk, ha lehet azt 
mondani, mindenkitől a településen. Csodálatos évek és idő-
szak volt ez is, de az ezt követő is. 

K.H.: - Emlékezetes pillanatok?
SZ.J.: - Számtalan ilyen volt. Igyekeztem minden diákomat 

elvinni osztálykirándulásra az Őrségbe, Szalafőre, ahol estén-
ként például bátorságpróbának vetettük alá a gyermekeket, de 
akár az összes kirándulást említhetném, ahol nemcsak a diák-
jaim, de én is feledhetetlen élményeket szereztem. Különösen 
emlékezetes volt az a székkutasi esemény, melyet 2003-ban, a 
legendás 6:3 ötvenedik évfordulóján szerveztünk, és amelyre 
még vidékről is hívtunk játékosokat a 24 órás focihoz. Többek 
között vendégünk volt egy egykori ifista, aki még Puskással is 
együtt futballozott.

Mátraaljáról a székkutasi katedráig  
– búcsúzik a munkás évektől Szabó János

Folytatás a 10. oldalon
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K.H.: - Magánélet, család?
SZ.J.: - 1985-ben Szentesről visszakerült a diáksportköri „ré-

gióközpont” Vásárhelyre. Ekkor találkoztam újra leendő felesé-
gemmel egy atlétikai versenyen. 1990-ben összeházasodtunk, 
nemsoká megszületett Lili lányuk, aki orvos lett és most két uno-
kámmal otthon babázik. Egy évre rá megszületett Ákos fiunk, 
ő már a Gregus Máté szakközépiskolában tanít mérnök-tanár. 
Gábor fiuk következett, ő a testnevelést választotta és immáron 
ő is a Gregusban tanít. Közben egy másik szakirányt is választot-
tam környezetvédelmi tanár továbbképző szakon végeztem az  
ELTÉ-n. A természet és a környezet szeretete részemről meg-
volt, majd ezek után a pedagógusi munkámban is megjelent.

K.H.: - Mi vár Önre nyugdíjasként?
SZ.J.: - Nagy család vagyunk, ahol mindig történik valami, és 

most már még több időt tölthetek velük. Kisunokám már mond-
ta: „Papisz, ha nyugdíjas leszel, te viszel az oviba.” Azon kívül 
mindig nálunk jön össze a család, nagy főzések vannak, itt a ha-
talmas kert, melyet gondozni kell és itt van édesapám öröksége, 
hobbija, a bonsai nevelés, melyet most már én folytatok.

Szombat Mihály

Hirdetési tarifák  
a Kutasi Hírekben

Tisztelt olvasók! Tisztelt cégek, vállalkozások!
A közelmúlt megnövekedett számú érdeklődései és igényei 

alapján elkészítettük lapunk hirdetési tarifatáblázatát.
Mennyiségi kedvezmények:
3 hónap esetén 10 %
6 hónap esetén 20 %
12 hónap esetén 30 %
Székkutasi címmel, telephellyel rendelkezőknek további 20 

% kedvezményt kínálunk.
Várjuk a székkutasi, vagy a településen hirdetni kívánó cé-

gek, vállalkozások, magánszemélyek megkeresését! 

Folytatás a 9. oldalról

Családi események 
November hónapban:

 
Születések: Jaksa Viktória Éva és Gajdos Dániel Gábor-
nak Viktória Bella utónevű gyermekük

Házasságkötések: Pap Gabriella és Szántai Balázs

Elhalálozások: Földházi Zoltánné Szabó Éva Julianna
 
 

December hónapban:
 
Születések: Kabódi Melinda és Horváth Pálnak Ádám 
utónevű gyermekük; Ambrus Edit és Herczeg Ferencnek 
Ádám és Ákos utónevű gyermekeik

Házasságkötések: Dovalovszki Dóra és Ágoston Attila; 
Gál Nikoletta és Zsedényi Dániel

Elhalálozások: Gál László
 
 

Január hónapban:
 
Születések: nem volt

Házasságkötések: nem volt

Elhalálozások: Ludányiné Orovecz Magdolna; Domján 
Lajos Dezső; Szabó Sándorné Kerekes Anna
 
 

Február hónapban:
 
Születések: Bán Fanni és Kapocsi Ákosnak Áron utóne-
vű gyermekük; Vata Andrea és Gila Máté Dánielnek Lara 
Szofia utónevű gyermekük

Házasságkötések: nem volt

Elhalálozások: Pótári Pál; Gregus Imréné Szepesi Rebe-
ka Anna; Sinkovitsné Kővári Andrea


